

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2022 2

下旬刊（总第 626 期 / 第 41 卷）

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊

中国高等教育学会价值工程分会

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

价值工程

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

万方数据

# 价值工程

2022年2月下旬刊(总第626期/第41卷)  
1982年创刊 2022年2月28日出版

中国商界文联 会刊  
中国技术经济研究会价值工程专业委员会  
中国高等教育学会价值工程分会  
封面刊名题字:袁宝华

## 主管单位:

河北省科学技术协会

## 主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 顾 问:管在源

总 编:高志彪

总 编 室:师瑞

电 话:0311-87024742

编辑部:马慧霞

刘英禄

电 话:0311-83020178

0311-83036626

传 真:0311-87024742

投稿信箱:vezzsbjb@163.com

网 址:www.vezzs.com

责任编辑:高生明

封面设计:王金军

版面设计:韩宇红

国际标准连续出版物号:ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号:CN 13-1085/N

国内邮发代号:18-2

国内订阅:全国各地邮局

国内发行:河北省报刊发行局

国外发行:中国国际图书贸易总公司

印 刷:廊坊市长岭印务有限公司

编辑出版单位:价值工程杂志社

社 址:石家庄槐安西路88号

邮 编:050091

国内定价:30.00元人民币

海外定价:30.00美元

# 目 录

## \* 价值管理 \*

- 高新技术企业与科研机构协同度对创新绩效的影响 ..... 杨颖梅等(1)
- 乡村振兴背景下广州市农产品物流体系的绩效评价 ..... 吴雨凡等(4)
- 论建筑施工企业的工程项目成本督查管理 ..... 孙斌(7)
- 基于WBS-RBS法的大型基础设施PPP项目全过程风险识别研究  
..... 卢永松等(10)
- 浅析金昌市金川区龙景村小沙沟山洪沟道治理项目水土流失与预测  
..... 李晓莉(13)
- 基于价值工程的排污深隧工程方案比选 ..... 毕文玲等(16)
- 水电工程隧洞地质超挖引起的相关项目计量与计价问题探讨  
..... 赵宏伟等(21)
- EPC模式下项目的竣工验收阶段的成本管理控制 ..... 杨凯丽(24)
- ERP系统在离散制造企业应用与评价 ..... 杨光明(27)
- 基于VFM评价体系改进研究 ..... 孙德强等(30)
- 工期控制在建筑项目管理中的实施 ..... 彭运之(33)
- EPC模式下道路项目成本预警系统的构建与实现 ..... 杨红杰(36)
- 某城市公共图书馆建设PPP项目投资可行性研究分析 ..... 王晓娟(39)
- 科研项目经费管理存在的问题与对策 ..... 赵成(42)
- 基于精细化管理的中山市规划单元划定研究 ..... 林颖欣(45)
- 交通枢纽周边大型商业综合体停车场配建指标研究 ..... 孙琦等(48)
- 秦岭天台山隧道通风竖井施工技术与管理措施 ..... 王晓东(53)

## \* 价值链·供应链 \*

- 航天型号产品供应商管理体系的建立与实施 ..... 王鹏等(56)

## \* 功能载体创新 \*

- 高压旋喷桩在隧道浅埋段围岩加固中的应用 ..... 马亚辉(59)
- 上跨徐兰高铁立交转体桥施工安全防护技术 ..... 夏鹏(62)
- 上承式拱桥拱圈混凝土施工技术研究 ..... 刘静(65)
- 富含地下水的全断面地层盾构隧道同步注浆技术研究 ..... 李鹭(68)
- 微型钢管排桩在路基高边坡加固中的应用 ..... 王金龙等(71)
- 建筑工程减隔震设计对比分析 ..... 陈晓彬等(74)
- 基于TRIZ理论的充气管排水采气实验台创新设计 ..... 牛志巍等(77)
- 地铁PBA车站大断面倒挂井壁施工工法的应用研究 ..... 张振中(80)
- 倒虹吸管深基坑软土滑坡的原因分析及处理 ..... 沈辉(83)

预应力锚索工作性状数值模拟分析 .....	王迎丰(86)
深水斜岩桥梁下部结构施工技术研究 .....	赵银波(89)
关于大跨钢结构安装施工关键技术分析 .....	杨军(92)
钢管拱施工安全风险管控 .....	张龙(95)
大跨径悬灌连续梁0号块混凝土施工质量控制关键技术 .....	王建红(98)
硬岩滚刀的失效统计分析及研制关键技术 .....	刘建东(101)

\* 价值应用 \*

高职院校大数据治理体系的研究与分析 .....	张米等(104)
快递行业第三方必要性研究 .....	刘文涛等(107)
电力市场统一协调联合优化出清模型研究 .....	罗曼璐(110)
面向电力应用的时间同步网建设方案设计 .....	陈硕等(113)
智慧城市轨道交通建设的有效性研究 .....	孙皓等(116)
BIM+GIS在城市综合管廊监控报警与运维管控系统中的应用 .....	张绪伟(119)
城镇密集区互通立交改造方案研究 .....	许国超等(122)
皇姑屯地铁车站竖井监测方案 .....	何凤奎(125)
生物修复放射性污染土壤的相关分析 .....	王长城(128)
不同巷道断面形状对围岩稳定性的数值模拟研究 .....	段燕伟(131)
BIM技术在工程造价管理中的应用研究 .....	史艾嘉(134)
可持续性发展理念在水利规划设计中的应用研究 .....	强超等(137)
水利水电施工管理的创新策略探析 .....	蓝茂富(140)
TVS瞬态二极管在SPECT探测器系统中的应用研究 .....	侯艳龙(143)
河道治理围堰施工技术分析 .....	雒文卿(146)
不同岩性尾矿砂混凝土性能的研究 .....	崔彦发等(149)
基于财务共享加强管理会计信息化建设探析 .....	李潇(152)
基于低碳理念的重载沥青路面轮胎初压工艺 .....	陈飞等(155)
BIM技术在铁路四电工程进度管理中的应用 .....	廖军华(158)

\* 理论综述 \*

城市更新项目投融资模式的研究综述 .....	梁语晨等(162)
海洋调查船舶管理研究现状与发展研究 .....	徐昕等(166)

**郑重声明**

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在15个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为3个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

**Value Engineering**  
**(VE)**  
 Fortnightly Issue  
 Started in 1982  
 Vol.41 2.c  
 (Sum No.626)  
 Published in Feb. 28, 2022

**Inscribed:** Yuan Baohua  
**General Counsel:** Guan Zaiyuan  
**Executive Editor-in-chief:**  
 Gao Zhibiao  
**Manager:**  
 Hebei Association for  
 Science and Technology  
**Sponsor:**  
 Hebei Institute of Technology  
 Economy and Modern Management

**Chief Editor's Department:**  
 Shi Rui  
**Editor:** Editorial Team of VE  
**Publisher:**  
 Magazine Publishing House of VE  
**Address:**  
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang  
**Tel:** (0311) 87024742  
**E-mail:** vezzsbj@163.com

**Printed by:**  
 Changling Printing Co., Ltd. Langfang  
**Distributor:** Shijiazhuang Post Office  
**Subscriptions:**  
 Chinese Local Post Office  
**Domestic Issue Code:** 18-2  
**Domestic Single Price:** ¥30.00  
**Overseas Single Price:** 30.00  
**Open Publishing**  
ISSN 1006-4311  
 CN 13-1085/N

# CONTENTS

## VALUE MANAGEMENT

1 The Impact of Synergy Between High-tech Enterprises and Scientific Research Institutions on Innovation Performance ..... YANG Ying-mei, *et al.*

4 Performance Evaluation of Guangzhou Agricultural Product Logistics System under the Background of Rural Revitalization ..... WU Yu-fan, *et al.*

7 On Project Cost Supervision and Management of Construction Enterprises ..... SUN Bin

10 Research on Risk Identification of Large-scale Infrastructure PPP Project Based on WBS-RBS Method ..... LU Yong-song, *et al.*

13 Analysis on Soil Erosion and Prediction of Xiaoshagou Mountain Flood Ditch Control Project in Longjing Village, Jinchuan District, Jinchang City ..... LI Xiao-li

16 Comparison and Selection of Sewage Deep Tunnel Engineering Schemes Based on Value Engineering ..... BI Wen-ling, *et al.*

21 Discussion on Related Project Measurement and Pricing Problems Caused by Geological Over-excavation of Hydropower Engineering Tunnels ..... ZHAO Hong-wei, *et al.*

24 Cost Management Control in the Completion Acceptance Stage of the Project under EPC Mode ..... YANG Kai-li

27 Application and Evaluation of ERP System in Discrete Manufacturing Enterprises ..... YANG Guang-ming

30 Research on Improvement of Evaluation System Based on VFM ..... SUN De-qiang, *et al.*

33 Implementation of Construction Period Control in Construction Project Management ..... PENG Yun-zhi

36 Construction and Implementation of Road Project Cost Warning System under EPC Mode ..... YANG Hong-jie

39 Feasibility Study and Analysis of Investment in PPP Project Construction of a City Public Library ..... WANG Xiao-juan

42 Problems and Countermeasures in the Management of Scientific Research Project Funds ..... ZHAO Cheng

45 Research on the Delineation of Planning Units in Zhongshan City Based on Refined Management ..... LIN Ying-xin

48 Research on the Construction Index of Parking Lots of Large Commercial Complexes around Transportation Hubs ..... SUN Qi, *et al.*

53 Study on Construction Technology and Management Measure of Ventilation Shaft for Qinling Tiantai Mountain Tunnel ..... WANG Xiao-dong

## VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

56 Establishment and Implementation of Supplier Management System for Aerospace Product ..... WANG Peng, *et al.*

## FUNCTION CARRIER INNOVATION

59 Application of High-pressure Jet Grouting Pile in Reinforcement of Surrounding Rock in Shallow Tunnel ..... MA Ya-hui

62 Safety Protection Technology for Construction of Swivel Bridge Over Xulan High-speed Railway Overpass ..... XIA Peng

65	Research on Construction Technology of Arch Ring Concrete of Deck Arch Bridge .....	LIU Jing
68	Study on Synchronous Grouting Technology of Full Section Shield Tunnel with Rich Groundwater .....	LI Lu
71	The Application of Micro-steel Piles in the Reinforcement of High Subgrade Slopes .....	WANG Jin-long, <i>et al.</i>
74	Comparative Analysis of Seismic Reduction and Isolation Design in Construction Engineering .....	CHEN Xiao-bin, <i>et al.</i>
77	Design of Inflatable Tube Drainage and Gas Recovery Experimental Device Based on TRIZ Theory .....	NIU Zhi-wei, <i>et al.</i>
80	Application Research on Construction Method of Large-section Upside-down Shaft Wall in Subway PBA Station .....	ZHANG Zhen-zhong
83	Analysis and Treatment of Soft Soil Landslide in Inverted Siphon Deep Foundation Pit .....	SHEN Hui
86	Numerical Simulation Analysis of Working Properties of Prestressed Anchor Cables .....	WANG Ying-feng
89	Research on Construction Technology of Substructure of Deep Water Inclined Rock Bridge .....	ZHAO Yin-bo
92	Analysis of Key Technologies for Installation and Construction of Large-span Steel Structures .....	YANG Jun
95	Steel Pipe Arch Construction Safety Risk Control .....	ZHANG Long
98	Key Quality Control Technology of Concrete Constuction of the Segment No.0 of Long Span Cantilever Casting Continuous Girder .....	WANG Jian-hong
101	Statistical Analysis of Failure of Hard Rock Hob and Key Technology of Development .....	LIU Jian-dong

#### VALUE APPLICATION

104	Research and Analysis of Big Data Governance System in Higher Vocational Colleges .....	ZHANG Mi, <i>et al.</i>
107	A Study on the Necessity of a Third Party in the Express Industry .....	LIU Wen-tao, <i>et al.</i>
110	Research on Unified Coordination Clearing Model of Power Market .....	LUO Man-lu
113	Design of a Clock Synchronization Network Construction Scheme for Electric Power Applications .....	CHEN Shuo, <i>et al.</i>
116	Research on the Effectiveness of Smart City Rail Transit Construction .....	SUN Hao, <i>et al.</i>
119	Application of BIM+GIS in the Monitoring, Alarm and Operation and Maintenance Management and Control System of Urban Integrated Pipe Gallery .....	ZHANG Xu-wei
122	Study on Interchange Transformation Scheme in Urban Dense Area .....	XU Guo-chao, <i>et al.</i>
125	Shaft Monitoring Scheme of Huanggutun Subway Station .....	HE Feng-kui
128	Correlation Analysis of Bioremediation of Radioactive Contaminated Soil .....	WANG Chang-cheng
131	Numerical Simulation of Stability of Surrounding Rock with Different Roadway Section Shapes .....	DUAN Yan-wei
134	Research on the Application of BIM Technology in Engineering Cost Management .....	SHI Ai-jia
137	Research on the Application of Sustainable Development Concept in Water Conservancy Planning and Design .....	QIANG Chao, <i>et al.</i>
140	Analysis on Innovative Strategies of Water Conservancy and Hydropower Construction Management .....	LAN Mao-fu
143	Application of TVS Transient Diode in SPECT System .....	HOU Yan-long
146	Analysis on Construction Technology of Cofferdam for River Control .....	LUO Wen-qing
149	Research on Properties of Tailings Sand Concrete with Different Lithology .....	CUI Yan-fa, <i>et al.</i>
152	On Strengthening the Information Construction of Management Accounting Based on Financial Sharing .....	LI Xiao
155	Heavy-duty Asphalt Pavement Tire Initial Pressure Technology Based on Low-carbon Concept .....	CHEN Fei, <i>et al.</i>
158	Application of BIM Technology in the Construction Schedule Management of the High-speed Railway Four Electric Engineering .....	LIAO Jun-hua

#### THEORETICAL REVIEW

162	Innovation of Investment and Financing Models for Urban Renewal Projects .....	LIANG Yu-chen, <i>et al.</i>
166	Research and Development of Marine Survey Ship Management .....	XU Xin, <i>et al.</i>